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 Riportunkban Koncz Imre úrral, városunk polgár-
mesterével beszélgettünk a településünkön most zajló és 
tervezett fejlesztésekről. 
- Elmondaná nekünk, hogy hol tartanak a városban 
jelenleg folyó fejlesztések?
- A bölcsőde épülete kész van, jelenleg a műszaki átadás-
átvétel zajlik, illetve folyamatban van a katasztrófavédelmi 
engedélyek megadása is. Jelen pillanatban is folyik az 
önkormányzat épületének külső szigetelése, a külső nyílás-
zárók cseréje, valamint a fűtés korszerűsítése. Folyamatban 
van még a napközi konyha külső szigetelése, külső 
nyílászárók cseréje, a tető borítása, melyre napelem kerül - 
ez előreláthatólag július 31-re kész lesz. Ezen kívül zajlik a 
teljes belső felújítás, a burkolatok cseréje, a teljes 
konyhatechnológia korszerűsítése.  Remélhetőleg, mire 
kezdődik az iskola szeptember 1-jén meg tudjuk nyitni az 
épületet az iskolások előtt. Mivel a konyhát az 
önkormányzat fogja üzemeltetni, a közeljövőben pályázatot 
írunk ki a konyhavezetői pozíció betöltésére. 
- Beszélne a „Zöld Város” projektről? Befejeződött már?
- Ebbe a programba tartozott a városközpont parkosítása, a 
könyvtár felújítása, a konditerem külső szigetelése, illetve a 
rendezvénytér kialakítása. Ez még nem zárult le, hiszen 
hátra van még az edzőteremben egy mozgáskorlátozott 
mosdó kialakítása. A többi elem már elkészült.
- Folytatódik ez a projekt? 
- Igen. Az önkormányzat benyújtotta, és meg is nyerte a 
fenti fejlesztések további folytatásához szükséges forrást. 
Ebből valósul meg – valószínűleg már csak a jövő évben – a 
könyvtár körüli és a strand előtti parkosítás, valamint a volt 
téesziroda előtti park rendbetétele. A másik nyertes 
pályázat egy energetikai projekt. 230 millió forintot 
nyertünk arra, hogy a központban lévő önkormányzati 
épületek – a volt japán múzeum, a bérlakás, a hivatal, az 
orvosi rendelő - fűtését geotermikus energiával váltsuk ki. 
Ez azt jelenti, hogy a hivatal udvarán 5 méter távolságra 
egymástól 36 darab 100 méter mély kutat fúrnak, csövet 
tesznek bele, melyekben egy hőszivattyú fogja keringetni a 
vizet, ezáltal a fűtés- és villanyszámlát, valamint a 
klímaberendezést is kiválthatjuk. Ennek a rendszernek a 
lényege: télen fűt, nyáron hűt. 
- Milyen más fejlesztések várhatók a közeljövőben?
- Épül egy elkerülő út – melynek tervei már kész vannak – 

a Bucsa felé található vasúti átjárótól egészen a 
vasútállomásig. A célja az, hogy a kamionos forgalmat a 
Széchenyi utcáról eltereljük. Erre már meg is kaptuk a 450 
millió forintot. 2020 februárjában kértünk egy módosítást, 
melyre tavaly decemberben érkezett válasz azzal a 
kikötéssel, hogy még az idén meg kell épülnie ennek az 
útnak. Ezzel kapcsolatban az a probléma merült fel, hogy 
az Óberettyó fölé hidat kell építtetnünk, mivel a meglévő 
hídról nem találtunk tervrajzokat. Egyébként ez a műtárgy 
jó állapotban van, így megmarad gyalogos hídnak. Egy új, 
12 méteres híd építése 150 millió forintba került volna, 
ezért egy költséghatékonyabb megoldást választottunk: 
átereszt építtetünk. Ezeknek a megvalósítása már a 
közbeszerzés folyamatánál tart. Tervezzük az út folytatását 
a strand mögötti részen, de erre majd csak 2024 után lesz 
lehetőség. Pályázatot adunk be a Sas utcán szociális 
bérlakás építésére (ebből a forrásból történne meg a Veres 
Péter utca aszfaltozása), szociális város rehabilitációjára (ez 
a civil szervezeteket támogatná), valamint a piac 
felújítására.
- Milyen jellegű felújítást terveznek a piacon?
- 130 millió forint lenne a piac belső területének 
rendezésére – a mosdók, a kerítés, a standok felújítása, 
árnyékolóval való ellátása –, valamint kívül a parkoló és az 
Árpád utcai járda javításara. A célunk ezzel az lenne, hogy 
az árusok behúzódjanak a piac belső részére. 
- Vannak még sáros, illetve kohósalakos utak. Mikorra 
várható ezek aszfaltozása?
- Júniusban hozzákezdünk a Hunyadi és a Bocskai utcák 
rendbetételéhez, de előbb ezeken a területeken a 70-es 
évekbeli eternitcsöveket 90 cm-es műanyagcsövekre kell 
kicserélni. Május 31-ig kell beadni egy 344 millió forintos 
pályázatot aszfaltozásra, melyből 15 utcát tudnánk 
felújítani. Az utcák sorrendjének listája nyilvános, az 
önkormányzat honlapján megtekinthető. A kohósalakos 
utak kátyúinak zúzott kővel való feltöltésére 3-4 millió 
forintot költöttünk el fölöslegesen, mert úgy is kiverik a 
járművek, így ezt a továbbiakban nem tervezzük. A 
megoldás ezeken az utcákon is az aszfaltozás lenne. Az 
aszfaltos utakon található kátyúk felmérése már elindult, 
ennek rendbetételét a Hunyadi és a Bocskai utcákat 
aszfaltozó vállalkozóval szeretnénk megcsináltatni,  a beru-
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házás remélhetőleg szeptemberben indul.
- Úgy hallottuk, hogy a Hegyesi utcai iskolatelep előtt is 
tervben van egy parkoló építése. Mennyiben valós ez az 
információ?
- Ennek megvalósítására két lehetőség van. Az egyik, hogy 
egy tábla kihelyezésével egyirányúsítsuk az utcát, ez az 
olcsóbb, de ehhez a lakók beleegyezése kell, a másik 
eshetőség a parkoló építése, ami viszont drágább megoldás 
lenne. Erről a későbbiekben születik döntés.
- Ha jól tudjuk, a Béke utcai játszótér még mindig zárva 
van. Ennek okát kérdeznénk.
- Ezen a területen nem a játszóteret, hanem a pályát 
újították fel. Még decemberben jelezte egy szülő a 
városgazdálkodásnak, hogy a mászóka és a hinta 
tartóoszlopa sérült, így nem biztonságos. Azért van még 
zárva, mert a hiba javításához szükséges és az uniós 
szabványoknak megfelelő fát akkor nem kaptunk. Jelenlegi 
állás szerint május közepére ígérték, hogy a javítások és a 
játszótér kitakarítása után megnyitják azt. (Időközben a 
javítás megtörtént és a játszótér látogatható – a szerk.)
- Hol tart most a szökőkút beüzemelése?
- Mivel a szivattyúban nem volt szintkapcsoló, ami vízhiány 
esetén lekapcsolja, ezért az leégett. A szivattyú cseréje már 
megtörtént, május 1-jére akartuk üzembe helyezni, de 
kiderült, hogy a vízháztól a szökőkútig terjedő szakaszon a 
vezeték el van dugulva. Csőgörénnyel próbálkoztunk, 
viszont az beleszakadt. Most megpróbálja a 
városgazdálkodás egy nagynyomású kompresszorral a 
dugulást elhárítani, s reméljük ezután beindul a működése. 
A világítás javítását és a hiányzó faburkolat elemek cseréjét 
is elvégezzük a közeljövőben.
- Márciusban megtörtént a munkásszálló átadása. 
Mennyire sikerült munkásokkal feltölteni ezt az 
épületet?
- A helyi és a környező vállalkozások már megkapták a 
tájékoztatót a szállóról. Annak, hogy még mindig nem 
nyitott meg, az az oka, hogy decemberben megjelent egy 
kormányrendelet, miszerint a szállásokat minősíttetni kell. 
Erre az engedélyt három hete adtuk be, de választ még nem 
kaptunk rá. Illetve egy olyan problémával találtuk szembe 
magunkat, hogy a támogatási szerződés tartalmazza, hogy 
négy főt kell a munkaügyi központon keresztül 
foglalkoztatnunk támogatás fejében. Őket recepciós állás 
betöltésére szántuk, melynek feltétele volt az érettségi, de 
nem tudtak olyan embert adni erre a feladatra, aki a 
kritériumoknak megfelelne.
- Adna magyarázatot arra kritikára, miszerint a posta 
előtti terület burkolása elmaradt, de a presszó udvarát 
leburkolták!
- Ennek egyszerű oka van, mégpedig az, hogy a presszó 
nem az önkormányzaté, így annak burkolását a tulajdonos 
finanszírozta, a posta előtti rész pedig nem volt benne 
ebben a projektben.
- Értesüléseink szerint az elmúlt időszakban csökkent a 

közmunkások száma. Milyen módon tudják megoldani 
így a közterületek tisztántartását, a fűnyírást?
- A tavalyi évben 95 főt foglalkoztathattunk 
közmunkásként, de nem tudtuk a keretet feltölteni. Jelenleg 
85 fő közmunkásunk van, ez arra enged következtetni, 
hogy sikerült más munkahelyen elhelyezkedniük. A 
meglévő emberekkel kell dolgoznunk oly módon, hogy az 
önkormányzathoz tartozó 10 hektár területet egy 
előzetesen összeállított ütemterv szerint rendezzük. Azt 
gondolom, hogy a feladatok elvégzésére elegendő ez a 
létszám. 
- Jól tudjuk, hogy van fűnyíró traktora is a hivatalnak. 
Nem egyszerűbb ezzel dolgozni?
- De igen, viszont ez most javítás alatt van, melynek 
várható költsége 600 000 forint.
- Mi a helyzet a már megvalósult EFOP-os pályá-
zatokkal? Megtörtént ezek elszámolása?
- Ez több pályázatot tartalmaz, melyek már 2019-ben 
befejeződtek. Jelenleg ott tartunk, hogy mindegyikben 
találtak szabálytalanságot, ezeknek a vizsgálata részben már 
lezárult. A hiányosságok miatt jelentős összeget tartanak 
vissza. Jelenleg több projektből (EFOP, mezőgazdasági 
elkerülő út, munkásszálló) mintegy 170 millió Ft-ot nem 
tudunk lehívni, amit az önkormányzat már kifizetett. 
Reméljük, hogy a helytelenül lebonyolított pályázatok 
támogatására létrehozott kártalanítási alap segítségével, ha 
nem is a teljes összeget, de legalább 150 millió Ft-ot 
visszakapunk, ugyanis ez most hiányként van jelen a 
költségvetésünkben.
- Szerepel-e a tervek között a strand felújítása?
- Eddig csak a nagyobb strandok fejlesztésére írtak ki 
pályázatot, de ezek már lecsengtek. Figyelemmel kísérjük a 
lehetőségeket, amint elérhetővé válik, azonnal beadjuk a 
pályázatunkat rá. Tájékoztatókon elhangzottak szerint a 
következő években a kisebb fürdőket fogják fejleszteni.  Az 
elmúlt időszakban minősítették a fürdőket is, előnyt jelent 
a pályázatoknál az, hogy városunkban gyógyvíz található. 
Tervezzük a gépészeti rész, a tetőszerkezet rendbetételét és 
a medencék felújítását is. Az amortizációs költség évi 15 
millió forintjával együtt remélhetőleg a jövőben évente 
legalább 20 millió forintot tudunk rá költeni, hogy az 
állapotát szinten tartsuk. 
- Működik- e a hotelnél a gyógyászati részleg?
- Igen, bár jelentős ráfizetéssel, de továbbra is működtetjük, 
emiatt szándékunkban áll a működtetést átadni a 
vállalkozásnak.
- Mit mondana zárásként?
-  Befejezésként csak annyit fűznék hozzá, hogy a bevéte-
leinkből a Covid miatt a tavalyi évben nagyjából 60 millió 
forint esett ki, de az idei évben az első negyedéves 
eredményeink jobbak, mint ahogy azt beterveztük. 
Pozitívan tekintünk a jövőre.
- Polgármester Úr, köszönjük a tájékoztatást, és sok 
sikert kívánunk a fejlesztésekhez!

HJVKKI
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 A Kastélypark Fürdő a Covid-19 ideje alatt jelentős anyagi 
veszteségeket szenvedett el. Tavaly május 17-én nyit-
hattunk meg, több mint hat hónapos bevétel nélküli 
kényszerszünet után. A dolgozói létszámot a költség-
csökkentés jegyében a szükséges minimumra feltöltöttük. 
Így kezdtük a szezont.
 Júniustól üzemeltek a kültéri medencéink. Az előző 
évekhez hasonlóan a Zempléni Vízilabda Egyesület 2021-
ben is itt tartotta meg egyhetes edzőtáborát. Reggeli 
úszásra is lehetőséget adtunk. Augusztus 31-ig reggel 6 
órától nyitásig, azaz 9 óráig úszhattak szezon úszóbérlettel 
rendelkező vendégeink. Az idei évben május 23-tól van 
lehetőség reggeli úszásra. A megváltott bérletek a 
vásárlástól számított két hónapig érvényesek.
 A nyár folyamán több nyugdíjas illetve diákcsoport szállt 
meg a motelben és a panzióban. A kempingbe eddig sajnos 
nem tértek vissza a német turisták, akik az előző években 
tavasszal és ősszel több hetet töltöttek nálunk. 
Novemberben egy nemzetközi solymásztalálkozónak 
adtunk helyet rendezvényük lebonyolításához.
 A kedvező időjárásnak és a vendégek bezártság utáni 
utazni, pihenni vágyásának köszönhetően a strand és a 
szállásszolgáltatásunkból származó bevételeink július 

hónaptól elérték és meg is haladták a 2019-es évi 
értékesítéseket.  Az elmúlt évben új sávelválasztó bójákat 
kapott az úszómedence, az úszók legnagyobb örömére. A 
nyár végén napernyőket vásároltunk, ami a tűző nap elől 
nyújthat menedéket a látogatóinknak. Sajnos, néhány öreg, 
árnyékot adó fát ki kellett vágnunk, melyeket újakkal 
pótoltunk. 
 Az idei évben tavasszal a szükséges burkolási, takarítási 
munkálatokat elvégeztük. Húsvétkor tojáskereséssel 
kedveskedtünk a kisgyerekeknek. Áprilisban 10 új 
napozóágyat szereztünk be a szaunázók részére, ezeket a 
beltéri termálmedence köré helyeztük ki. A kései fagyok 
miatt a tan- és úszómedencéket később engedtük le, így 
csak május 15-én vasárnap tudtuk a kültéri medencéinket 
megnyitni. 
 2020. február 1. óta a belépő és szállásdíjaink nem 
változtak. A minimálbér többszöri kötelező emelése és a 
szinte naponta változó vegyszer és tisztítószer, valamint 
anyagárak miatt áremelésre kényszerül a mi ágazatunk is, 
mely más fürdőkhöz hasonlóan nálunk is 20-25%-os 
mértékű lesz. Az új árak bevezetését július 1-től tervezzük. 
 Nyáron vízi játékokkal, retródiszkókkal szeretnénk 
szórakoztatni a helyi és a vidéki vendégeket. 

Helyzetjelentés a Kastélypark Fürdőből

folytatás a következő oldalon

Felhívás!

„Ideje az építésnek!”

A Füzesgyarmati Unitárius Egyházközség 1902-ben 
alakult. A templom épített örökségünk, mely a 

településkép szempontjából is lényeges objektum, 
felújításra szorul a környezetével együtt. 

Kérjük, támogassák az összefogást, hogy méltóképpen 
tudjunk tisztelegni a Füzesgyarmati Unitárius 

Egyházközség 120 éves öröksége előtt.

Számlaszámunk: Takarékbank Zrt.: 54000052-11019521

Bízva támogatásukban, atyafiságos tisztelettel és szeretettel:
Pap Gy. László unitárius lelkész

Kovácsné Czeglédi Mária Tünde gondnok

A Csánki Dezső Helytörténeti Egyesület „Füzesgyarmat 
rejtett helyi értékei" címmel 2022. május 27-én 

megnyitotta új, könyvbemutatóval egybekötött időszaki 
kiállítását.

Szeretettel várjuk látogatóinkat június 25-ig minden 
szerdán és szombaton 14:00 és 18:00 között a Sárréti 
Komplex Turisztikai Centrumban, a Sport u. 3.-ban.

Helytörténeti hírek



4

 2022. május 6-án közgyűlést tartott a Füzesgyarmati 
Polgárőrség, amelyen az egyesület négy tagja részesült 
elismerésben: Korsós Alexandruné, Szabó László 
Andrásné, Laczkó István és Kiss János. A 30 éve tartó 
önkéntes munkájukhoz a Füzesgyarmati Polgárőrség 
nevében Kovács Lajos elnök, Szabó László András 
elnökhelyettes gratulált.
 Czeglédi Lajos r. alezredes a Szeghalmi Rendőrkapitányság 
vezetője köszönetét fejezte ki a polgárőrség munkájáért, 
külön köszöntötte a 30 éve szolgálatot teljesítő tagokat. A 
Békés Megyei Polgárőrök Szövetsége elismerését Lipták 
István, a megyei elnökség tagja adta át.

Füzesgyarmati Polgárőrség

 A Füzesgyarmati Mazsorett Együttes Levendula és 
Napsugár csoportjaival részt vettünk a XXIII. – XXIV. 
Debreceni Országos Mazsorett Fesztiválon, ahol remekül 
szerepeltünk.
 EREDMÉNYEINK:
 LEVENDULA CSOPORT – I. korcsoport: arany oklevél 
(a kislányok első országos fesztiválja)

 A Levendula csoport tagjai: Bánsághy Lara Ágnes, Czibi 
Erzsébet, Gyáni Karolina, Kiss Fanni Lara, Lázár Ariella 
Klaudia, Legény Norina Léna, Sándor Zita és Vigh 
Bianka.
 NAPSUGÁR CSOPORT – Felnőtt korcsoport
Show kategória: kiemelt arany oklevél, Pompon kategória: 
kiemelt arany oklevél
 A ,,Legjobb tamburmajor'': Turi Judit
 A ,,Legjobb koreográfia'' Show kategóriában: Macskinné 
Pór Erzsébet és Igric-Macskin Zita

 A Napsugár csoport tagjai: Barna Napsugár, Kocsán Kitti 
Anikó, Szabó Alexa Izabella, Szőke Fanni és Turi Judit.
 Regénybe illő, felejthetetlen és megható élményben volt 
részünk. A mazsorett fesztiválok történetében, nyílt színen, 
először történt leánykérés. Eredményhirdetés közben Rónai 
Norbert – több száz mazsorettes lány és a közönség előtt – 
megkérte a Napsugár csoport tamburmajorjának, a 22 éve 
versenyző, majd mazsorettoktató, Turi Juditnak a kezét.
 Judit óriási tapsvihar kíséretében, könnyek között mondott 
igent. Szívből gratulálunk!
 Erőt, egészséget, békességet, biztonságot, örömet, sikert és 
boldogságot kívánunk!
 Köszönjük szépen a Önkormányzat és a Füzesgyarmati 
Kossuth Lajos Általános Iskola Gyermekeiért Alapítvány 
támogatását, a szülők és hozzátartozók segítségét.

Mazsorett hírek

Macskinné Pór Erzsébet
 művészeti vezető

Ott segítünk, ahol szükség van ránk!

 Idén is folytatjuk az Aquaparkok információs brossúrában 
a megjelenésünket, aminek keretében 1 teljes árú jegy 
megvásárlásával 2 fő jogosult a belépésre (1+1 akció). A 
„Csobbanó szerda” elnevezésű akciónkban havonta egy 
szerdán kedvezményes fürdőbelépő lesz érvényben. 
Romániában és Szlovákiában is hirdetjük a fürdőnket.
 Nehézségeink ellenére bízunk abban, hogy idén is sokan 
ellátogatnak hozzánk, akár szálló vagy fürdővendégként. A 

csendes, nyugalmas környezetben mindenki kipihenheti 
fáradalmait, hiszen a „Sárrét Gyöngye” nevű gyógyvizünk 
egy kincs! Mozgásszervi megbetegedésekre, pajzsmirigy 
betegségekre, műtét utáni állapotok kezelésére, általános 
szellemi és fizikai kimerültség gyógyítására ajánlják.    
 Jöjjenek el, próbálják ki Önök is vizünk gyógyító erejét!
 Mindenkit szeretettel várunk!
 Bere Katalin
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 Az április mozgalmas hónap volt az iskola életében, még 
úgy is, hogy félbeszakította a tavaszi szünet: versenyek, 
programok, teendők jutottak minden napra. Talán a 
legnagyobb, egész hónapon átívelő esemény volt, hogy 
beindult a három hetet meghaladó projektünk, melynek 
keretein belül a lakóhelyünkkel ismerkedtünk. Füzes-
gyarmat és az iskola történetével, régi hagyományokkal, a 
makettkészítés mikéntjével, népi játékokkal, dalokkal 
diákjaink csoportosan dolgozták fel lakóhelyük érdekes-
ségeit, sajátosságait.
 A hónap elején az 5. és 6. évfolyamon megtartottuk a 
digitális témahetet, majd szünet után a fenntarthatóság és 
környezettudatosság témahetét is, melynek kapcsán 
vetélkedőt szerveztünk a Föld Napja alkalmából, és 
megemlékeztünk a Víz Világnapjáról is, a diákok pedig 
kreatív alkotásokat készítettek az újrahasznosítás jegyében. 
Ezeket Facebookon megszavaztattuk, és pontot értek az 
osztályok közötti versenyben. 
 A Lázár Ervin Programnak köszönhetően a 3. év-
folyamosaink a békéscsabai Jókai Színházba látogathattak 
ebben a hónapban, a 7. évfolyam pedig a szarvasi Cervinus 
Teátrumba. A Költészet Napjának alkalmából reggeli 
versolvasást tartottunk. Ismét élőben élvezhettük a 
sportcsarnokban a Filharmónia-koncertet, ezúttal a Déjà 
Vu Vonósnégyes előadását, Haydntől egészen Michael 
Jacksonig.

 Diákjaink képviselték iskolánkat a Területi Szépolvasó 
Versenyen Szeghalmon, ahol Nagy Nándor (2. b) első, 
Oláh Szonja (3. b) pedig harmadik lett. Mi szerveztük a 
„Sárrét kis mesemondója” területi mesemondó versenyt, 
ahol hét környékbeli iskola legjobb mesemondói gyűltek 
össze. Behán Janka (3. a) és Szájer Patrik Hunor (1. b) 
második helyezett lett korcsoportjában. A Megyei 
Matematika Verseny Békés megyei eredményhirdetése 
2017 óta iskolánkban kerül megrendezésre, idén sikerült 
megvalósítanunk. A hagyományos Jambricska Katalin 
Természettudományi Emlékverseny intézményünkben, 
immár 12. alkalommal zajlott le. 
 Sikeresen elindult a tavaszi úszásoktatás alsóban és 
felsőben is, április végén pedig rendben lezajlott a 
beiratkozás leendő 45 kis elsősünk számára. 

Bánfi Attila
intézményvezető

Iskolai hírek

 Az Életet az Éveknek Nyugdíjas Klub idén is több kiemelt 
utat szervez, amelyre a tagjainkon kívül a kirándulni 
vágyókat is szívesen várjuk. Az egynapos kiruccanásokon 
megismerkednek Szeged és Nyíregyháza látnivalóival, 
valamint hat napot szeretnénk eltölteni Dél-Erdélyben. 
2022. június 25-én (szombaton) egyesületünk fennál-
lásának 30. évfordulóját ünnepli helyi és baráti klubok 
meghívásával. Az eseményen, melynek helyszíne a 
Füzesgyarmati Vadászház, szalagkötésre kerül sor. 

 Az érdeklődők a következő e-mail címen kereshetnek 
bennünket: lakatossandor1106@freemail.hu

Az Életet az Éveknek Nyugdíjas Klub 2022. évi tervei

Lakatos Sándor
klubvezető
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2022. 04. 30. - Lázár Edina és Dobák Sándor

2022. 05. 14. - Derbák Fanni és Nagy Gábor

2022. 05. 21. - Szekeres Dóra és Szabó Tamás

Gratulálunk a gyermekek születéséhez, és gratulálunk az iú pároknak!

Születések
 
2022. 04. 22. - Hegedűs Krisztofer
2022. 05. 01. - Czinege Abigél
2022. 05. 01. - Czinege Anna
2022. 05. 11. - Dányi Kornélia

 Füzesgyarmaton Korán Ibolyához, a Szörpös Ház 
tulajdonosához, az Árpád u. 43. szám alá látogattunk. 
- Honnan jött az ötlet, hogy szörpök, lekvárok 
készítésével foglalkozz?
- Gyermekkorom óta ismerem és szeretem a gyógy-
növényeket, szívesen használom az általam jól ismerteket 
különböző formában, betegség esetén kiegészítő 
kezelésként is.  Igyekszem minél többet tudni róluk, hiszen 
a természet csodás tulajdonsággal ruházta fel ezeket a 
könnyen elérhető apró növényeket. Ez egyfajta családi 
örökség, amely tudást jelen pillanatban inkább csak játékos 
formában, de igyekszem tovább adni a kislányomnak és a 
hozzánk látogató gyerekeknek és az érdeklődő 
vendégeknek is.

- Ha jól tudjuk, a hobbid nőtte ki magát vállalkozássá. 
Hogyan jutottál el idáig?
- Szeretem minden formában feldolgozni nem csak a 
gyógynövényeket, hanem a gyümölcsöket is. Eleinte csak a 
szűk családom számára készítettem szörpöket, lekvárokat, 
szárítottam télire a gyógynövényeket. Az ismerősi 
körömből, akiket megajándékoztam, meglepően jó 
visszajelzéseket kaptam. Komolyan vettem a biztatást, hogy 
érdemes lenne kiegészítésként ezzel is foglalkozni.  Ebben 
az időben vásároltuk meg a szomszédos, hagyományos 
háromosztatú kis parasztházat, amelyet férjem segítségével 
lassacskán újítottunk fel, és egy egyszerű kis műhelyt 
alakítottunk ki benne, ahol már kedvemre 
kísérletezhettem. Csak a fantáziámon és az éppen 
gyűjthető, szüretelhető alapanyagon múlott, hogy mit is 
készítsek. Körülbelül 5 éve létezik már Szörpös Ház a mai 
folyamatosan fejlődő formájában, amelyben legalább 40 
különböző ízben lehet szörpöket vásárolni, lekvár-
különlegességeket hagyományos és egyedi, külön-leges 
ízekben is.  Megtalálható alapanyagként a homoktövis, a 
rózsa, a füge, az áfonya és még sok-sok finomság. Nagyon 
népszerűek a koncentrált gyógy-növényszirupok. Náthával, 

betegségekkel terhelt időszakban nem tudok elég 
fenyőrügy, kakukkfű és lándzsás útifű szirupot készíteni, és 
folyamatosan töltöm a melegíthető és hűthető Parajdi sóval 
töltött gyógynövényes párnákat is. Sokan felismerték ezen 
készítmények rendkívüli hatását. Minden zöldséget és 
gyümölcsöt feldolgozok, ami megterem a kertünkben, így 
mára a kínálat kibővült befőttekkel, savanyúságokkal, 
zakuszkával, adalékmentes házi körömvirágkrémmel is. 
Nagy választékban készítek cukorbetegek számára 
diabetikus termékeket is.  Az idén már nagyobb 
mennyiségben szárítom a gyógynövényeket, amelyek az 
aszalt gyümölcsök mellett hamarosan csomagolva is 
elérhetővé válnak.
- A Szörpös Ház azóta többfunkcióssá vált. Milyen egyéb 
szolgáltatásokkal, látnivalókkal várod az ide látogatókat?
- Régóta rajongok a régiségekért, gyűjtöm őket, igyekszem 
megóvni minden kis darabot az utókor számára. Néhány év 
alatt több, mint 1000 darabosra duzzadt a gyűjteményem, 
amelyek számára idén már egy önálló épületet is tudtunk 
építeni, hogy minden darabot láthatóvá tudjunk tenni a 
hozzánk látogató vásárlók, kirándulók és táborozó 
gyerekek számára. A házban a Csevegő nevet kapta a régi 
„tisztaszoba”, amelyben a Boross Magda, a Népművészet 
Mestere munkáinak hagyatéka kapott helyet állandó 
kiállításként. Az udvaron található nagy fedett teraszon 
egyszerre kb. 40-en tudnak pihenni, alkotni, 
kézműveskedni, kóstolgatni, és igény esetén étkezni is. 
Kisebb rendezvények lebonyolításával is szívesen 
foglalkozunk. Megalakítottuk a Hagyományőrző Klubot, 
amely egy maroknyi hagyománykedvelő, alkotni képes és 
szerető kreatív kis társaság. A közreműködésükkel 
szervezünk kiránduló csoportok számára fél napos aktív 
kikapcsolódási lehetőséget kínáló programokat javarészt 
gyermekek számára. Immár hagyomány, hogy nyaranta 
gyermektáborokat szervezünk, az idén először kifejezetten 
ovisok számára is, továbbá játszóházi foglalkozásokat pici 
gyermekes anyukák gyermekei számára. A házhoz nagy 
udvar tartozik, amelyen helyet kapott egy nagy 
kosárforgóval, gólyalábakkal, népi és hagyományos 
játékokkal ellátott játszótér is.
 A Szörpös Ház Facebook oldalán igyekszünk részletes 
tájékoztatást adni az aktualitásainkról.
Minden kedves érdeklődőt szeretettel várunk!

Bemutatkozik a Szörpös Ház

HJVKKI

Házasságkötések
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A Dareh Bázis Hulladékgazdálkodási Nonprofit Zrt. tájékoztatója
   Zöldhulladék szállítása: 2022. 06. 08., szerda, Szelektív hulladék szállítása: 2022. 06. 15. szerda

A véradásra hozd magaddal a személyi 
igazolványodat, taj és lakcímkártyádat!

Helyszín: Közösségi Központ
Füzesgyarmat, Mátyás utca 10.

Időpont: 2022. június 21. 
(kedd)

8 órától 12 óráig

További információ: 
Suchné Szabó Edit

+3670/7015953 
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